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INFORMATIEVE RAAD 5 OKTOBER 2017 
Notulen van de vergadering 

 

Voorzitter: de heer K. de Haan 

Griffier: de heer H. Nubé 

 

Tevens aanwezig: de heer J. van Loenen (PvdA), de heer C. Ouwendijk (PvdA), mevrouw 

F.A.L. Polsbroek (PvdA), de heer N.C. Portegijs (PvdA), de heer J. Jägers (VVD), mevrouw 

B.H.M. Wielage (VVD), de heer M.A.B. Rietveld (Leefbaar Diemen), de heer J.G.M. Sikking 

(Leefbaar Diemen), de heer H. Berkhout (D66), de heer K. de Haan (D66), mevrouw J.A. 

Pietersen (D66), de heer L.R. Smits (Diemen Linksaf), mevrouw A.M. Wijnbergen-Liezen 

(Diemen Linksaf), mevrouw N. van Engelen (GL), mevrouw H.G. Uiterdijk (GL), de heer P.A. 

Prins (PvdO), mevrouw S. Raveling (PvdO), de heer W.H. van Vugt (SP) en mevrouw R. 

Herder (Fractie Herder)  

Vanuit college aanwezig: burgemeester E. Boog, wethouder J.D.W. Klaasse en wethouder 

A.J.M. Scholten  

 

1. Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststellen agenda 

 

De voorzitter heet iedereen van harte welkom. 

 

PvdA geeft aan dat de heer Verheuvel al enige tijd worstelt met zijn gezondheid en dat hij 

afgelopen dinsdag heeft besloten om zijn raadslidmaatschap te beëindigen. Dat betekent dat 

op 19 oktober de heer Ouwendijk zal worden beëdigd als raadslid namens de Partij van de 

Arbeid. De heer Verheuvel heeft in zijn e-mail aangegeven dat hij de energie en de tijd die hij 

nog heeft aan zijn gezin wil besteden. 

 

2. Mededelingen portefeuillehouder 

 

Er zijn geen mededelingen. 
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3. Inpassing Burgerinitiatief Hockey in Diemen en verzoek SV Diemen tot aanleg 

vierde veld 

 

De voorzitter deelt mee dat er bij dit agendapunt twee insprekers zijn. 

 

De heer Veenstra (algemeen bestuurslid TIW-Survivors) geeft aan dat de raadsleden een 

brief van de vereniging hebben ontvangen. Vorig jaar heeft een fusie plaatsgevonden met 

een andere club. Er waait een nieuwe frisse wind in de honkbalvereniging. Naar verwachting 

zal op 1 januari een sportBSO worden geopend, in samenwerking met de gemeente en Kind 

& Co. Dit jaar is vooral de scholen van Diemen ingegaan en dat heeft meer leden 

opgeleverd. Naast de breedtesport is er ook een sporttopploeg, namelijk jeugd die op het 

hoogste niveau in Nederland speelt. Zij strijden op dit moment voor het kampioenschap. 

Er wordt al 60 jaar gehonkbald in Diemen en honkbal zorgt voor diversificatie van het 

sportaanbod. Honkbal is een explosie van energie en niet een continu rengedrag en daarom 

zijn er ook kinderen die geen andere sport dan honkbal kunnen doen. De vereniging juicht 

alle sportinitiatieven toe en vindt het ook een supergoed plan van de hockeyvereniging maar 

onlangs is daardoor wel een nieuwe dynamiek ontstaan. De laatste plannen die hier op tafel 

liggen is een verhuizing van TIW naar Sportpark Middenmeer. Dit is binnen de club 

gecommuniceerd maar het is ook besproken met de clubs in de omgeving. Het lijkt op papier 

ideaal maar TIW-Survivors is een Diemense vereniging. De binding met Diemen is groot en 

wordt alleen maar groter. Afgelopen dinsdag hebben dan ook de leden van de vereniging in 

een vergadering aangegeven dat ze niet met dit scenario kunnen instemmen. 

Het plan van de verhuizing naar Middenmeer is praktisch onuitvoerbaar. Een alternatief dat 

wel de goedkeuring van de leden kan bijdragen is de driehoek 

Muiderstraatweg/Weteringweg. Er zijn nog twee honkbalvereniging die dit een goed plan 

vinden, namelijk Bantopa uit Amsterdam Zuidoost en Amsterdam Marchals, ook uit Zuidoost. 

De hockeybond vindt dit ook een goede optie. 

De vereniging staat open voor samenwerking en denkt graag mee met het invullen van een 

schitterend sportaanbod in Diemen. De club heeft veel begrip voor de situatie van de hockey 

en SV Diemen maar ze heeft de ambitie zelf verhoogd en hoopt dat de gemeente met een 

beter scenario komt dat toekomstbestendig is voor TIW-Survivors in Diemen. 

 

VVD merkt op dat de locatie Sportpark Middenmeer vrij dichtbij is. Waarom hecht de heer 

Veenstra zo aan de locatie in Diemen? De Hockeyvereniging Amsterdam speelt bijvoorbeeld 

ook niet in Amsterdam maar in Amstelveen en is desondanks heel succesvol. 

Het is belangrijk dat zoveel mogelijk kinderen kunnen sporten en de sport kunnen kiezen van 

hun voorkeur. Hoe is de verhouding bij TIW tussen leden in de leeftijd boven en onder de 18 

jaar? 

 

De heer Veenstra geeft aan dat de historische binding met Diemen heel erg belangrijk is en 

dat in het afgelopen jaar ook veel is geïnvesteerd in het sterker maken van die binding, dus 

meer clinics in de scholen van Diemen en daardoor is er ook meer contact gekregen met de 

bewoners van Diemen. De verhouding tussen jeugd en senioren is nu ongeveer fiftyfifty 

maar het aantal jeugdaanmeldingen neemt sterk toe. 
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VVD merkt op dat er toch voldoende mogelijkheden door de wethouder zijn aangeboden om 

de binding met Diemen te handhaven zoals het gebruikmaken van de diensten van de 

sportcoaches, het lidmaatschap van de Sportraad en dergelijke. Is dat niet voldoende? 

 

De heer Veenstra zegt dat wanneer de verhuizing toch door zou gaan er een goed aanbod is 

om de verbinding met Diemen te behouden maar het zal moeilijker worden, zo niet 

onmogelijk. 

 

Leefbaar Diemen vraagt of de honkbalvereniging in de driehoek ook een groter speelveld 

wenst om internationaal mee te kunnen doen. 

 

De heer Veenstra legt uit dat de vereniging nu een honkbalveld en een apart softbalveld 

heeft en er is geen uitbreiding nodig. De driehoek is als locatie in de regio een hele goede 

optie voor de vereniging maar misschien ook wel voor de verenigingen die nu in Zuidoost 

zitten. De vereniging Bantopa moet per 1 november van zijn accommodatie af en dat zou 

een samenwerking mogelijk maken. 

 

Leefbaar Diemen vraagt of het ook een optie is dat Middenmeer naar Diemen gaat. 

 

De heer Veenstra zegt dat hij niet voor de verenigingen in Middenmeer kan spreken. Op dit 

moment is daar een honkbalveld op een voetbalveld met een softbalveld erin. Dat is dus een 

combinatieveld en daar kan dus niet tegelijk gesoftbald en gehonkbald worden en dat is op 

dit moment op de accommodatie van TIW wel het geval. 

 

Leefbaar Diemen vraagt of het mogelijk is om het honkbalveld van de vereniging ook voor 

voetbal of andere sporten te gebruiken. 

 

De heer Veenstra geeft aan dat dit niet wenselijk is. 

 

PvdA kan zich voorstellen dat de raad aan het college de opdracht meegeeft om ervoor te 

zorgen dat de locatie Sportpark Middenmeer geschikt is voor de vereniging. Hierbij zouden 

een aantal harde randvoorwaarden kunnen worden geformuleerd. Dan zou het college bij de 

gemeente Amsterdam moeten afdwingen dat TIW daar goed kan honkballen. Is dat een 

scenario dat wel praktisch haalbaar is? 

In de brief van de vereniging wordt vermeld dat de bereikbaarheid een probleem is maar 

vanaf het gemeentehuis ben je met de fiets net zo snel op dat sportpark als op het huidige 

honkbalveld. Begrepen wordt dat veel van de leden uit Amsterdam Zuidoost komen en dan is 

er toch sprake van een verbinding met Diemen? Het gaat om de bereikbaarheid voor 

Diemense kinderen. 

 

De heer Veenstra zegt dat het makkelijker is voor de jeugd van Diemen om naar de huidige 

locatie te komen dan naar de locatie in Middenmeer. In Amsterdam is ook een beperkte 

parkeergelegenheid en veel omwonenden hebben daar last van het parkeergedrag van de 

sporters. Honkbal is een grotere regionale sport dan voetbal en het bezoekende team komt 

niet op de fiets. Vooral de nadruk op de groei van jeugd uit Diemen maakt het wat lastiger 

om dat in het grote Amsterdam te doen. 
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PvdA geeft aan dat je vanuit Diemen Noord op de fiets zo bij hockeyclub Athena bent en het 

duurt langer om met de fiets te komen bij SV Diemen of bij TIW, vooral omdat dan meer 

wegen moeten worden overgestoken. 

 

De heer Veenstra legt uit dat de honkbalbond regels heeft voor hoe een goed honkbalveld 

eruit moet zien. De gemeente legt in samenwerking met de bond een accommodatie neer. 

TIW heeft in Diemen een hele fijne accommodatie maar de drainage is niet meer naar wens 

en daarom moet er worden gerenoveerd. Vanwege de regen worden immers veel 

wedstrijden afgelast. 

 

D66 merkt op dat Diemen eigenlijk alle sporten graag wil hebben maar dan is er wel een 

locatieprobleem. Het vrijgeven van dat veld is wel een prachtige mogelijkheid om zowel de 

hockeyclub als de voetbalclub ruimte te bieden voor de extra uitbreiding die ze nodig achten. 

Dan zouden misschien de Survivors tijdelijk naar de andere locatie moeten die al zo’n veld 

heeft. Als door de gemeente Amsterdam invulling wordt gegeven aan zaken als capaciteit en 

parkeerproblemen zou het prachtig kunnen. 

 

De heer Veenstra zegt dat het qua tijdpad erg lastig is om daar iets over te zeggen want 

twee weken geleden is het eerste gesprek geweest met de wethouder en die tijd is gebruikt 

om een bijeenkomst te hebben met vier verenigingen van Amsterdam, de bond en de eigen 

leden. Verder is nog niet gekomen. Het is belangrijk wat de leden vinden en er is rationeel 

meegewerkt aan deze optie. 

 

PvdO memoreert dat bijna 30 jaar geleden het bijna kantje boord was of honkbal in Diemen 

zou blijven. Veel Diemense sportclubs vervullen een regionale functie. Hoeveel leden zijn uit 

Diemen afkomstig en hoeveel van buiten Diemen? 

 

De heer Veenstra zegt dat van de 150 leden een derde uit Diemen komt. 

 

Diemen Linksaf constateert dat er nu een soort landjepik plaatsvindt. De hockeyclub heeft 

nog geen enkel lid in Diemen. Er is ook een soort erfenis van honkbal in Diemen. Het kan 

wel over de schutting worden gegooid naar Amsterdam maar deze club fantastische mensen 

moet de kans worden gegeven om hieruit te komen. Is het mogelijk voor TIW om te blijven 

op de huidige locatie en dan een soort combinatieveld te maken met SV Diemen? 

 

De heer Veenstra zegt dat dit niet wenselijk is en het is praktisch onuitvoerbaar. Er is in dit 

proces goed contact geweest met SV Diemen. Het is aan eenieder in de zaal om een 

oplossing te vinden voor zowel hockey als honkbal en daar wil de vereniging graag aan 

meewerken. 

 

Mevrouw Mattheijes is bestuurslid van de Honkbalvereniging Zuidoost Bantopa. De 

vereniging moet per 1 november van het veld af maar de leden blijven en de competitie blijft 

bestaan en daarom zal in ieder geval in de komende seizoenen samen worden gespeeld op 

het veld waar nu de Survivors zitten. Als die vereniging naar oost moet, moet Bantopa daar 

ook weg en dat is qua afstand verder. 
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PvdA vraagt of de leden nu op de fiets kunnen en dat als straks zou worden gesport in 

Watergraafsmeer de leden niet meer op de fiets kunnen komen. 

 

Mevrouw Mattheijes zegt dat het voor de kinderen al moeilijk is om naar het eigen veld te 

komen. Qua fietsafstand is het veld van TIW nog wel bereikbaar maar Oost is een stukje 

verder weg en dat zou kunnen betekenen dat de vereniging bepaalde kinderen gaat 

verliezen. 

 

VVD vraagt hoe groot de vereniging is en hoeveel teams in de competitie spelen. 

 

Mevrouw Mattheijes geeft aan dat de vereniging 105 spelende leden heeft en dat er zes 

teams spelen. 

 

De heer Swaab (initiatiefnemer hockeyclub) meldt dat de Hockeyclub Diemen zowel juridisch 

als fysiek bestaat. Afgelopen zondag hebben 120 kinderen, die overigens allemaal lid zijn, en 

ouders de eerste training bijgewoond. Ze hadden allemaal hun clubtenue aan. Met steun van 

de betrokken ouders en de gemeente Diemen gaat nu worden doorgepakt. 

Er zijn twee bijeenkomsten georganiseerd voor de ouders. De eerste bijeenkomst was een 

informatie-ochtend en de tweede een witte rooksessie. De bedoeling is dat de ouders een rol 

gaan vervullen bij het team en de vereniging. Alle rollen zijn vervuld en er is zelfs sprake van 

overtekening bij bepaalde commissies.  

In het burgerinitiatief zijn drie plekken genoemd in de gemeente Diemen waar eventueel 

twee hockeyvelden en een accommodatie gerealiseerd zouden kunnen worden. Deze zijn in 

overleg met een afvaardiging van de gemeente aangewezen maar wellicht komt er toch 

ruimte op het huidige sportpark De Diemen. Een nadeel van deze plek is dat een andere 

sportclub dient te verhuizen. Dan dient een zorgvuldig traject te zijn maar de voordelen van 

deze plek zijn dat het de juiste bestemming heeft, alle infrastructuur aanwezig is, parkeren is 

geregeld en er staat een bruikbare accommodatie. Er dienen slechts twee hockeyvelden 

aangelegd te worden en dat is een enorme kostenbesparing voor de gemeente. 

Als de eigen accommodatie er is kan er meer hockey worden aangeboden. Met twee velden 

is een volwaardige hockeyclub van 700 leden mogelijk. Er kunnen dan seniorenteams 

worden gefaciliteerd, trimhockey voor ouderen en naschoolse sportopvang. Momenteel zijn 

er 120 kinderen die trainen en betalen. Er staan ruim 20 kinderen op de wachtlijst. Die 

worden na de kerst ingepast in het trainingsschema en 56% komt uit Diemen. Spreker 

verzoekt de raad om een positief besluit op het burgerinitiatief. 

 

PvdA constateert dat de ruimte in het oostelijke deel van de grootstedelijke regio beperkt is. 

Het initiatief van de opgerichte hockeyclub wordt met enthousiasme ontvangen. In eerste 

instantie kunnen er kinderen sporten maar straks iedereen die hockey leuk vindt en dat is 

een waardevolle aanbieding op sportgebied. Gelet op het beperkte aantal vierkante meters 

moet worden gedacht aan het zo optimaal mogelijk gebruiken van de ruimte. Het college wil 

graag een mandaat om te kijken of wat sportactiviteiten kunnen worden ondergebracht in 

Amsterdam in Sportpark Middenmeer. Het is een goede zaak als daar de ruimte door meer 

verenigingen kan worden gebruikt want dan zou dat de druk op de vierkante meters enorm 

verlichten.  

In eerste instantie was het idee dat ook de honkbalvereniging de pluspunten zag van zo’n 

verhuizing. Natuurlijk zijn er ook nadelen aan verbonden omdat ze hun vaste stek moeten 
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verlaten en ze nog moeten afwachten hoe het eruit komt te zien maar de huidige locatie 

geeft af en toe wat spanningen en de drainage is hard aan onderhoud toe. Het is dan goed 

voor te stellen dat de wethouder probeert zodanige afspraken te maken met de gemeente 

Amsterdam dat daar een honkballocatie komt op 800 m van het gemeentehuis. Bekend is 

dat niet alle leden uit Diemen komen maar een Diemense vereniging kan, net zoals de 

Hockeyclub Amsterdam heeft gedaan, over de gemeentegrens heen springen. Dat zou 

moeten kunnen onder de voorwaarde dat daar volledig gehonkbald kan worden en dat daar 

dan ook feitelijk een honkbalveld en een softbalveld kunnen worden gerealiseerd.  

De gemeente Amsterdam wil hier positief aan meewerken. Bij Amsterdam zou dan de harde 

eis kunnen worden neergelegd dat dit alleen bespreekbaar is als de normen van de 

Nederlandse Honkbal- en Softbal Bond kunnen worden gerealiseerd. Er zou bijvoorbeeld 

moeten worden geregeld hoe met de kantine wordt omgegaan want die wordt dan door 

verschillende verenigingen gebruikt. 

Als dit allemaal realiseerbaar is krijgt de sportbeoefening in Diemen een geweldige plus. 

De honkbalvereniging denkt aan een mooie accommodatie in de driehoek 

Muiderstraatweg/Weteringweg. Er wordt van uitgegaan dat het college daar nog even naar 

kijkt en aangeeft of dit een reële optie is. Begrepen wordt dat de andere mogelijke locaties 

Spoorzicht en in Diemen Noord vooral qua tijd een probleem zijn want de procedures duren 

dan al gauw vier jaar en het voordeel van de accommodatie in Amsterdam is dat die er 

redelijk kant en klaar ligt. Natuurlijk is het vervelend voor de honkbalvereniging om te moeten 

verhuizen maar als er voldoende garanties kunnen worden gegeven dat zij op hun manier 

hun sport kunnen blijven beoefenen is dit een begaanbare weg. 

 

Diemen Linksaf is van mening dat de honkbalvereniging pas gisteren is geraadpleegd. 

 

PvdA zegt dat TIW twee weken geleden is geraadpleegd. Zij heeft een doortimmerde brief 

naar de raad geschreven en laat vanavond ook haar geluid horen. Als de stap van de 

verhuizing wordt genomen horen daar een aantal passende randvoorwaarden bij, dat er 

zowel gehonkbald als gesoftbald kan worden en dat er wellicht wat gedaan kan worden aan 

de parkeeroverlast. 

 

Fractie Herder constateert dat er een burgerinitiatief is en dat ineens een club die hier al 

jaren is weg moet. Het is aan de ene kant heel elitair. Het is sneu dat door een 

burgerinitiatief dat op zich heel goed is een bestaande club weg wordt gedreven van zijn 

eigen plek. Dit wordt echt een probleem. Straks wordt het voor verschillende mensen een 

afweging of ze hun kind brengen naar Sportpark Middenmeer of dat het in Diemen blijft. Het 

college moet er goed van doordrongen zijn dat niet alles naar Amsterdam kan worden 

geschoven. Als het initiatief wordt genomen om hier een hockeyclub te vestigen moet daar 

ruimte voor worden gevonden maar het kan niet zo zijn dat iemand uit zijn huis wordt gezet. 

Dit wordt een moeilijk probleem voor zowel de hockeyclub als de Survivors maar de 

hockeyclub zal het makkelijker hebben. 

 

VVD stelt dat hockey niet zo elitair is. De VVD is verheugd dat het burgerinitiatief is 

ingediend. Ook de PvdA juicht een dergelijk initiatief toe. Het is toch vreemd dat in een vrij 

grote gemeente als Diemen voor kinderen nauwelijks de mogelijkheid is om te hockeyen. 

Uiteindelijk zijn de heer Verheuvel van de PvdA en de heer Jägers van de VVD in gesprek 

gegaan met het bestuur van de Hockeyclub Athena om te komen tot een burgerinitiatief. 
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Diemen Linksaf vraagt of goed wordt begrepen dat mensen zelfstandig niet op het idee 

komen van een burgerinitiatief en dat dankzij de heer Verheuvel en de heer Jägers dit 

initiatief is genomen. 

 

VVD merkt op dat er in Diemen nauwelijks burgerinitiatieven zijn geweest in het verleden en 

dat er daarom weinig bekendheid is hoe dit in het vat wordt gegoten. Daarom is het moeilijk 

om daar zomaar mee te komen zonder enige support van de politiek. Voor Athena zal een 

hockeyclub in Diemen betekenen dat de wachtlijst voor vooral Diemense en Amsterdamse 

kinderen aanzienlijk kan worden ingekort. Athena heeft in samenspraak met de VVD en de 

PvdA een brief geformuleerd richting ouders van kinderen die op de wachtlijst staan. Een en 

ander heeft geleid tot het initiatief dat nu voorligt. Hockeyclub Diemen is inmiddels een feit en 

is afgelopen zondag op een feestelijke manier van start gegaan, voorlopig nog wel op de 

velden van Athena die gastvrijheid heeft betracht. 

 

Diemen Linksaf constateert dat er op papier 150 kinderleden zijn en daarom moet nu niet 

gedacht worden dat het een gevestigde club is. Er moet nog van alles gebeuren en de VVD 

doet een beetje aan framing. 

 

VVD zegt dat dit misschien wel een beetje het geval is. In de korte tijd dat het bestaat kent 

de vereniging al ruim 100 leden maar het vinden van een geschikte locatie voor de aanleg 

van hockeyvelden is een probleem. De PvdA heeft al uitvoerig aangegeven wat de opties 

kunnen zijn. Verder liggen er vanuit het initiatief nog een aantal vragen op tafel als de 

eenderderegeling en een snelle realisatie van velden om het enthousiasme van de 

vereniging vast te houden. 

 

SP constateert dat al wordt gesproken over de toepassing van de eenderderegeling terwijl er 

nog geen sprake is van een begroting. De vraag is ook of de leden allemaal al contributie 

hebben betaald. 

 

VVD heeft begrepen dat er sprake is van een forse contributie. Het is aan de gemeente om 

te kijken welke informatie er nog nodig is om te bezien of een aanvraag voor de 

eenderderegeling al dan niet moet worden gehonoreerd. 

PvdA merkt op dat de hockeyvereniging zelf het antwoord kan geven op de vraag over de 

betaling van contributie en de wethouder gaat straks wat zeggen over wat de 

eenderderegeling inhoudt die geldt voor alle sportverenigingen. 

 

Diemen Linksaf stelt dat er vragen mogen worden gesteld wanneer de eenderderegeling 

wordt aangehaald in een betoog. 

 

PvdA zegt dat die vragen dan aan de juiste persoon moeten worden gesteld. 

 

VVD geeft aan dat het voor de Diemense kinderen bijna niet mogelijk is zonder de 

Hockeyclub Diemen om in de buurt te hockeyen. Voor voetbal en honkbal ligt dat anders. De 

VVD complimenteert de initiatiefnemers met het reeds behaalde resultaat en Athena, de 

PvdA en de wethouder voor de goede samenwerking tot nu toe. 
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Heeft de wethouder al contact gehad met de gemeente Amsterdam over het eventueel 

verhuizen van de Survivors naar Sportpark Middenmeer? In hoeverre zouden de 

voorwaarden van de Survivors voor verhuizing naar Middenmeer realiseerbaar zijn in 

samenspraak met Amsterdam? Ook is de fractie benieuwd naar de eventuele optie om op de 

lange termijn gebruik te maken van de door de honkbalvereniging genoemde driehoek. 

 

Leefbaar Diemen zou graag zien dat honkbal blijft. Amsterdam Zuidoost welkom en 

hockeyvereniging ook welkom maar er moet nog heel veel gebeuren. Het grootste probleem 

is om een jaartje te overbruggen, dan wat opbouwen en na een jaartje zou in Diemen een 

veldje voor de hockeyvereniging moeten kunnen worden gerealiseerd. 

 

PvdA vraagt waar Leefbaar Diemen dat veld dan wil realiseren. 

 

Leefbaar Diemen zegt dat de afstand van het gemeentehuis tot Sportpark Middenmeer 1,2 

km is en niet 800 m. Er is ontzettend weinig creativiteit bij het college om het juiste veld te 

vinden. Er zijn een aantal plekken waar in afzienbare tijd wel gebruik van kan worden 

gemaakt. Er is bijvoorbeeld naast het zwembad nog een heel groot veld dat niet wordt 

gebruikt. De driehoek is meerdere malen genoemd. 

 

VVD vraagt of Leefbaar Diemen wel eens een hockeyveld heeft gezien. 

 

Leefbaar Diemen zegt dat de fractie het heeft nagemeten. 

 

Diemen Linksaf hecht er ook waarde aan dat er ergens sociale woningbouw komt. Daarom 

heeft een hockeyveld naast het zwembad geen steun van de fractie. 

 

Leefbaar Diemen merkt op dat er nog een andere driehoek is waar op dit moment een 

speculant op zit maar daar is heel veel ruimte. Het kan gaan over een tijdelijk veld voor één 

of twee jaar maar daarna moet worden gedacht over buitenvelden met een goede 

accommodatie. Bij de algemene beschouwingen zal hierover een motie worden ingediend. 

Er is ruimte in Diemen maar het gaat heel veel geld kosten. Er komen echter ruim 30% meer 

inwoners en de faciliteiten dienen daarvoor te worden aangelegd. Diemen groeit, er is meer 

behoefte aan sport en alle sporten moeten beoefend kunnen worden. Honkbal moet blijven 

waar ze is. De gemeente moet ervoor zorgen dat er meer velden komen want er zullen nog 

meer sporten komen en daarom moet creatief worden gezocht naar een goede ruimte waar 

dat kan. Heeft de wethouder nog contact gehad met de provincie over bijvoorbeeld de 

ijsbaan? 

 

GroenLinks zegt dat dit voorstel te mooi is om waar te zijn. Echter, de Survivors moeten zich 

inschikken om ruimte te maken voor hockey en het leek erg grootmoedig van hen dat ze dit 

zouden doen maar helaas is dit te mooi om waar te zijn. De fractie stelt erg op prijs dat de 

honkbalvereniging wil meedenken over een andere locatie maar de locatie die Leefbaar 

Diemen noemt is een waardevol stukje groen waarover afspraken zijn gemaakt met het Rijk 

en de provincie. Naar aanleiding van een amendement van GroenLinks in 2011 zijn die 

afspraken ook in de structuurvisie opgenomen. 

Er is beperkte ruimte terwijl Diemen heel veel sporten wil en daarom moeten er prioriteiten 

worden gesteld. Dan is het wel heel kort door de bocht om een vereniging die al lang in 
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Diemen zit van hun veld af te trappen. Dit klinkt als een stukje paniekvoetbal van de 

wethouder. Met de informatie van vanavond dat de honkbalvereniging zich niet kan vinden in 

deze verhuizing ligt er helemaal geen voorstel en kan er dus ook geen beslissing worden 

genomen. 

 

SP neemt aan dat de notitie over honkbal en voetbal door het college is geschreven. Daar 

staat een zin op pagina 1 dat uiteindelijk voor de knelpunten een voor alle partijen 

acceptabele oplossing is gevonden. Het blijkt echter niet te kloppen wat in deze zin staat. 

Dan is er nog een document 3 waarvan niet bekend is wie de schrijver is en van welke 

datum het is. Op pagina 6 van dat stuk staat een episode over hockey waarin staat dat niet 

verwacht wordt dat Diemense leden van hockeyclubs massaal hun vereniging zullen verlaten 

voor een in Diemen nieuw op te richten hockeyclub terwijl daarnaast het aantal Diemenaren 

op wachtlijsten niet zodanig is dat daarmee direct een gezonde basis voor een Diemense 

hockeyvereniging kan worden gelegd. Daarnaast heeft Diemen nog geen hockeycultuur en 

dan is de vraag of hockeyclub in Diemen überhaupt wel bestaansrecht heeft. Dit nog los van 

het feit waar een hockeyclub in Diemen kan worden geaccommodeerd en de 

investeringskosten voor een kunstgrasveld 4 ton zullen bedragen. 

Dit is een harde conclusie en daarom is de fractie benieuwd wie de auteur van dit document 

is. 

 

D66 zegt dat de nieuwe hockeyvereniging een welkome aanvulling is op het sportpalet maar 

er is een probleem met de keuze van een locatie. Er is ook behoefte aan sociale 

woningbouw, misschien een school et cetera, dus er moeten keuzes worden gemaakt. In 

eerste instantie werd gedacht dat de honkbalvereniging positief stond over een verhuizing 

naar Middenmeer maar nu wordt begrepen dat er iets anders is gebeurd. De heer Veenstra 

wil echter wel meewerken aan een goede oplossing en daarom moeten de mogelijkheden 

hiervoor toch worden onderzocht. Als de honkbalvereniging, wellicht tijdelijk, naar Sportpark 

Middenmeer of misschien een andere locatie zou verhuizen zou dit een mooie oplossing 

kunnen zijn voor alle sportclubs. Daarom dient het onderzoek te worden uitgevoerd in 

samenwerking met alle sportverenigingen en probeer hier ook de gemeente Amsterdam in te 

betrekken. 

 

SP wijst erop dat hier wordt gesproken over een schaakclub zonder stukken. Er kan wel snel 

een schaakclub worden opgericht maar als hiervoor geen accommodatie is, bestaat de club 

in feite niet. 

 

PvdA zegt dat de SP dan komende zondag om 9:30 uur moet gaan kijken bij Athena en 

vervolgens bij een wedstrijd van de Survivors want dat is ook een prachtige sport. 

 

D66 zegt dat de honkbalvereniging niet moet verhuizen vanwege het burgerinitiatief maar dit 

komt voort uit het locatieprobleem. 

 

Fractie Herder stelt dat de honkbalvereniging natuurlijk moet verhuizen vanwege het 

burgerinitiatief want als dat er niet was geweest hadden de Survivors geen problemen 

gehad. 
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PvdO constateert dat in Midden-Amerika honkbal de volkssport is en dat zal ook gelden voor 

veel Surinamers en Antillianen in Diemen en omstreken. De fractie heeft geen probleem met 

een nieuwe sportclub maar het lijkt erop dat de honkbalvereniging uit zijn huis wordt 

verdreven en het lijkt een beetje op landjepik. Er ligt eigenlijk geen voorstel voor. Het college 

vraagt de raad om akkoord te gaan met een richting. Eind augustus is een memo ontvangen 

van de wethouder dat hij een gesprek had gehad met de nieuwe voorzitter van TIW en toen 

leek het dat ze niet ongenegen waren om hun tentje elders op te slaan maar daarna is het in 

een stroomversnelling gegaan en het voorstel lijkt te mooi om waar te zijn. 

Het zou heel fout zijn om het college een stevige opdracht mee te geven want wanneer de 

raad zou zeggen dat het college deze richting moet volgen kan zij geen andere kant meer op 

maar het college moet met de beste oplossing komen en dat aan de raad voorleggen. Er zijn 

nog heel veel open einden en bezwaren op te lossen en als het college kan aantonen dat 

over een tijdje de problemen bij Middenmeer zijn opgelost en TIW is genegen om daar 

vrijwillig naartoe te verhuizen zou de fractie hiermee kunnen leven. 

In het kader van de op te richten hockeyvereniging heeft de fractie een paar keer de 

driehoek genoemd maar daar schijnt een claim van de provincie op te liggen dat dit niet mag. 

Daarom zou het college eens met de provincie stevig in gesprek moeten gaan zodat er 

daadwerkelijk extra vierkante meters beschikbaar komen voor dit probleem. 

 

GroenLinks herhaalt dat dit een heel waardevol stukje groen is en het viel van oorsprong ook 

in de EHS. Het is een belangrijke verbinding voor dieren tussen het Diemerbos en het 

Penbos. Het is heel zonde om dat op te gaan geven. 

 

PvdO is het niet bekend hoe groot het ruimtebeslag daar zal zijn voor hockeyvelden of een 

honkbalveld maar het is waarschijnlijk groot genoeg om daar een stuk van over te houden. 

Er mag niet dogmatisch hieraan worden vastgehouden alsof de vogels dan niet meer van A 

naar B kunnen vliegen want dan kom je niet veel verder. 

 

GroenLinks zegt dat de vogels dit niet nodig hebben als verbindingsstuk want die vliegen er 

overheen maar het is wel een broedgebied. 

 

Diemen Linksaf vindt dat de gemeente heel creatief moet zijn want Diemen verdient de sport 

die het toekomt maar het is niet aan de raad om daarvoor de toverstaf te vinden. Je kunt niet 

zomaar een vereniging die al jaren bestaat in Diemen overnemen. De voorzitter van de 

hockeyclub zou met de heer Veenstra moeten gaan praten om de vredespijp te roken. 

Hiervoor moet een sportieve oplossing komen. Dit is al de tweede keer deze maand dat de 

publieke tribune zo vol zit. De raad moet wakker worden en zijn werk gaan doen. 

 

Wethouder Klaasse benadrukt dat het college goed overleg heeft met het bestuur van TIW-

Survivors en ook honkbal een warm hart toedraagt. De afgelopen jaren is veelvuldig het 

gesprek gevoerd met de honkbal en die heeft ook een taskforce opgericht met Amsterdam 

Zuidoost en Oost om te kijken hoe honkbal voor de toekomst is te borgen in dit gebied. Hij 

begrijpt heel goed de emotie bij Diemenaren die al jaren lid zijn van de Survivors. Er is 

immers een honkbalvereniging opgericht na het vertrek van de Giants naar Almere. 

Tegelijkertijd is het een belangrijke taak van de gemeente om zoveel mogelijk kinderen en 

ouderen aan het sporten te krijgen. Dat is een lastige puzzel omdat er een beperkte ruimte 

is. De SP haalt een stuk aan uit september 2016 toen er nog geen hockeyinitiatief was. Dat 
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is in principe een oud stuk maar wel een stuk waarin het college een bepaalde richting wilde 

opgaan. 

 

Diemen Linksaf zegt dat nog niet zo lang geleden een stuk zat in iBabs waarin duidelijk werd 

gezegd dat de Survivors naar Amsterdam Oost zouden gaan maar nu is de fractie heel 

verrast dat de honkbalvereniging daar helemaal geen trek in heeft. 

 

Wethouder Klaasse geeft aan dat er een aantal dingen anders zijn dan in september 2016. 

Toen was het beeld dat op de plek van TIW-Survivors, als zij naar een andere locatie zou 

gaan, daar een hockeyveld en een voetbalveld zouden kunnen komen. Met goed passen en 

meten blijkt dat daar twee hockeyvelden en een voetbalveld kunnen komen. Overigens is die 

suggestie zelf door de Survivors gedaan omdat de vereniging onvoldoende trek heeft in een 

combinatieveld honkbal/voetbal. Die combinatie is echter wel noodzakelijk als je voetbal wilt 

uitbreiden. Als je wilt dat SV Diemen een vierde veld krijgt moet die uitbreiding op de plek 

van TIW-Survivors. Dat kan door verhuizing van de honkbalvereniging of door het inrichten 

van een combiveld. 

De hockeyvereniging is op dit moment vol aan de gang en het zou voor de hand liggen om 

op het sportpark twee hockeyvelden en een voetbalveld aan te leggen maar dan is er wel 

een opgave voor de honkbalvereniging en de afgelopen drie jaar is het college goed in 

gesprek gegaan met het oude en het nieuwe bestuur van de honkbalvereniging om te kijken 

wat ook het beste is voor de honkbalsport. Een alternatieve plek voor de honkbal ligt dan 

voor de hand en dan zijn er drie plekken die ook in het burgerinitiatief genoemd worden. Een 

hockeyveld op de plek naast het zwembad past niet en de hockeybond doet niet aan 

dispensatievelden. 

 

Leefbaar Diemen zegt dat de fractie nog een andere optie heeft die bij het college bekend is. 

 

Wethouder Klaasse begrijpt dat het dan gaat om de plek tussen de sporen maar die locatie 

is op dit moment volledig onontsloten. De eerste schatting is dat voor zo’n ontsluiting 4-7 

miljoen nodig is. Bovendien is die grond niet van de gemeente maar van een speculant. 

 

Leefbaar Diemen vraagt waarom de wethouder hiervoor geen plan ontwikkelt want het ligt 

precies aan het sportpark. Het gaat geld kosten maar de gemeente mag dat geld best 

hiervoor uitgeven. 

 

GroenLinks vraagt of het geld bij Leefbaar Diemen op de rug groeit. 

 

Leefbaar Diemen zegt dat hier geld voor moet worden vrijgemaakt. Dat geld moet worden 

gezocht maar het is best te vinden. 

 

Diemen Linksaf wijst erop dat geld maar één keer kan worden uitgegeven. Er zijn meerdere 

opties want er komt hier misschien een middelbare school en waarschijnlijk sociale 

woningbouw. Waar komt het geld vandaan dat Leefbaar Diemen wil investeren? 

 

Leefbaar Diemen zegt dat dit een rare vraag is. De raad maakt beleid en bepaalt waar geld 

aan wordt uitgegeven. Als er beleid moet komen dient daar geld voor te worden vrijgemaakt. 

Er zijn gelden maar dan moeten andere dingen worden gelaten. 
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Wethouder Klaasse merkt op dat het Leefbaar Diemen vrij staat om een motie in te dienen 

voor een plek waar misschien wel 7 miljoen voor nodig is. Er is echter ook heel veel geld 

nodig voor sociale woningbouw, middeldure huur en wellicht een middelbare school en dat 

zijn zaken die belangrijker zijn dan deze tamelijk inefficiënte oplossing. 

 

Leefbaar Diemen vraagt of sociale woningbouw en dat soort dingen belangrijker zijn dan een 

hockeyclub. 

 

Wethouder Klaasse gaat naar de meer haalbare opties, namelijk de weilanddriehoek, 

Spoorzicht en de plint bij De Omloop. Dat is eerder een plek voor honkbal dan voor hockey, 

mede omdat honkbal natuurgras heeft en hockey kunstgras. 

De weilanddriehoek is van de drie de minst kansrijke. De gemeente is eigenaar van die 

grond maar de natuurwaarden die het nu heeft moeten behouden blijven of er moet een heel 

zwaarwegend maatschappelijk belang zijn. De inschatting is dat sport een onvoldoende 

zwaarwegend maatschappelijk belang is. Als dit ooit gaat lukken zal het jaren kosten 

vanwege provincie, Raad van State en het is heel onzeker of de gemeente die kans krijgt. 

Diemen Noord is niet de meest geschikte plek zo dicht bij een woonwijk. Dan zou Spoorzicht 

de meest voor de hand liggende plek zijn maar ook dan geldt dat het een hele lange tijd gaat 

duren want daar zal flora- en fauna onderzoek gedaan moeten worden, er moet zand op 

gestort worden om de verzakking tegen te gaan en er moet gekeken worden naar 

watercompensatie. 

 

GroenLinks wijst erop dat Spoorzicht ook een belangrijke natuurwaarde heeft. 

 

Wethouder Klaasse zegt dat inderdaad de natuurwaarde als eventuele alternatieve 

aanwendbaarheid daar belangrijke punten in zijn. Spoorzicht zou misschien nog de 

belangrijkste optie zijn van alle locaties maar is tamelijk lastig te ontwikkelen. Vele partijen 

hebben in de discussie het college opgeroepen om zich ervan bewust te zijn dat Diemen 

geen eiland is en dat als je over de gemeentegrenzen heen gaat je daar op zich niets van 

voelt. Op Sportpark Middenmeer zijn mogelijkheden. Voor de gemeente Diemen is van 

belang dat de honkballers hun sport kunnen beoefenen. Het bestuur van de Survivors gaf op 

15 september in een gesprek met hem aan dat zij niet speciaal hecht aan de plek op het 

sportpark maar dat ze wel graag in Diemen wil blijven. Het bestuur had er begrip voor als 

ook buiten Diemen werd gekeken mits wel werd geïnvesteerd in de relatie met Diemen. 

 

SP stelt dat wanneer voor de Survivors een plek wordt bedacht bij Sportpark Middenmeer 

met dezelfde argumentatie daar voor de hockeyclub een plek zou kunnen zijn. 

 

Wethouder Klaasse legt uit dat op Sportpark Middenmeer al een hockeyclub zit en dat die 

vereniging niet fysiek kan uitbreiden in de richting waar een honkbalvereniging wel fysiek kan 

uitbreiden. Als wordt gekeken naar diversificatie is het ook mooi als in Diemen een 

hockeyvereniging komt. Er is met het bestuur van de Survivors in gesprek gegaan voordat 

met bestuur van Amsterdam in gesprek is gegaan. Het bestuur zei dat wanneer aan 

bepaalde voorwaarden zou worden voldaan, namelijk dat zij hun sport kunnen beoefenen, 

dat het uitzoeken waard. 
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Diemen Linksaf vraagt hoe het kan dat nu de indruk wordt gekregen dat het niet zo is. 

 

Wethouder Klaasse zegt dat hij gisteren dat beeld ook nog niet had. Vanochtend bleek pas 

uit het Diemer Nieuws dat de club op dit moment iets anders wil dan de vertegenwoordiging 

van het bestuur op 15 september heeft aangegeven. Bij grote beslissingen legt het bestuur 

het terug bij de ledenvergadering en die kan op een gegeven moment het bestuur 

terugfluiten. De gemeente heeft ook pas vandaag de brief ontvangen. 

 

Diemen Linksaf heeft geluiden gehoord binnen de honkbalvereniging dat het bestuur 

helemaal geen groen licht heeft gegeven voor een overstap naar Amsterdam. 

 

Wethouder Klaasse weet precies wat er gezegd is tijdens het gesprek met het bestuur omdat 

hij daarbij was. 

 

PvdO merkt op dat wanneer de wethouder een toezegging naar buiten doet hij dit vaak doet 

onder voorbehoud van goedkeuring door de raad. De wethouder had in zijn achterhoofd 

moeten houden dat de leden het voor het zeggen hebben op dit punt en in die zin lijkt het 

erop dat de wethouder te snel in de versnelling is gegaan na het eerste gesprek. Het college 

had een voorstel liggen om een combiveld aan te leggen. Als dat niet was ingetrokken had 

de raad daar wellicht vorige maand over besloten. 

 

Wethouder Klaasse zegt dat dit voorstel niet voor niets is ingetrokken omdat het een soort 

compromis oplossing leek terwijl andere oplossingen voor zowel de hockey als de honkbal 

beter kunnen zijn. Puur rationeel staat hij nog steeds achter het standpunt dat het goed is om 

over de gemeentegrenzen heen te kijken want het is op de fiets vanaf het gemeentehuis 

sneller naar Sportpark Middenmeer. 

 

Diemen Linksaf wijst erop dat de honkbalvereniging de leden heeft gemobiliseerd. Er moet 

rekening worden gehouden met de emoties. De voorzitter van het bestuur heeft naar eer en 

geweten antwoord gegeven op de vragen van de wethouder maar het mag niet zo zijn dat 

voort wordt gegaan in de richting van verplaatsing van de honkbalclub. 

 

PvdA zegt dat de wethouder hart voor de sport heeft en antwoord geeft op gestelde vragen. 

Hij schetst de gecompliceerde situatie en hij geeft aan hoe die creatief is bezig geweest want 

de creativiteit van de raadsleden komt voorlopig niet verder dan te zeggen dat als er een 

driehoek genoemd wordt van dat mag niet want er is natuur. De creativiteit van de raad komt 

niet veel verder dan het moet blijven zoals het is. 

 

Wethouder Klaasse legt uit dat er ambtelijk al heel veel contact is geweest met de gemeente 

Amsterdam, zeker na het gesprek dat hij heeft gehad met het bestuur van TIW-Survivors. 

Afgelopen maandag heeft het gesprek plaatsgevonden met de wethouder Sport van de 

gemeente Amsterdam of de Survivors op een zachte landing konden rekenen bij Sportpark 

Middenmeer en wethouder Van der Burg heeft alle medewerking toegezegd en dat de 

gemeente alle kosten op zich zou nemen. Uiteraard moet wel eerst worden afgewacht hoe 

Amsterdam er in zit. Het college wil immers dat honkbal daar goed landt en dat die sport ook 

sterker terugkomt. 
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Twee verenigingen in Amsterdam Oost hebben ook hun blik op Diemen gericht. Bantopa 

moet inderdaad komend seizoen van haar veld af. Als komend jaar TIW-Survivors nog in 

Diemen zit en zij haar accommodatie wil delen met Bantopa past dit prima qua ruimte. Voor 

de toekomst is het voor de honkbalsport interessant als Amsterdam de bereidheid heeft om 

goed te investeren in honkbal op Sportpark Middenmeer. Daarnaast is er ook een beweging 

vanuit Amsterdam Zuidoost. Er zijn daar veel mensen die honkballen en zeker de helft van 

de leden van de Survivors komt uit Zuidoost. Daarnaast zijn er Bantopa en de Marchals en 

daar is de ambitie om ook een honkbal- en softbalveld aan te leggen bij de Gaasperplas. De 

gemeente zou dus wel 6-7 miljoen kunnen uittrekken om honkbalvelden te realiseren op de 

door Leefbaar Diemen gedachte locatie maar over vijf en zes jaar zouden er misschien nog 

50 of 60 leden uit Diemen sporten en dat is dus niet zo’n goede manier van het gebruik van 

middelen. 

De optie die Amsterdam aanbiedt is het onderzoeken waard en het college gaat daarin zitten 

met het belang van honkballers en op dit moment 140 hockeyers maar in de toekomst 

wellicht 700 hockeyers. Dit is de beste optie gezien de beperkte ruimte en financiële 

middelen. 

 

SP zegt wat betreft document 3 dat voortaan de schrijver en de datum bij dit soort stukken 

moeten staan. 

 

Wethouder Klaasse is het daarmee eens. 

 

VVD vraagt in hoeverre Amsterdam zal tegemoetkomen aan de randvoorwaarden voor een 

eventuele verhuizing van de honkbalvereniging naar Middenmeer. 

 

Wethouder Klaasse zegt dat dit moet worden afgewacht. Er is ambtelijk en bestuurlijk 

committment getoond. Wethouder Van der Burg heeft in ieder geval committment getoond 

om Survivors een zachte landing te laten maken en het is aan Diemen om te beoordelen of 

die zachte landing ook daadwerkelijk gemaakt wordt. Ook al zou TIW-Survivors in 

Middenmeer op een grotere honkbalaccommodatie komen, dan is er een absolute link met 

de honkbalvereniging en met de buurtsportcoaches, de gymleraren en velden in de buurt 

waar ook gehonkbald kan worden. Dan gaat het om kleine velden waar BeeBall gespeeld 

kan worden. Vanuit de kleine buurtvelden worden mensen dan lekker gemaakt om naar de 

grote velden te gaan.  

Het college wil dat er zoveel mogelijk mensen sporten en dat lukt zeker met een sport als 

hockey dat een bulk van mensen met zich meebrengt maar honkbal moet ook blijvend 

worden gestimuleerd. Voor de helft van Diemen is Middenmeer dichterbij dan het Sportpark 

de Diemen en dit kan dan op een efficiënte manier worden gedaan waarbij Amsterdam in 

deze fase heeft aangegeven ook de rekening te zullen betalen. 

 

Diemen Linksaf is benieuwd of wethouder Van der Burg ook het parkeerprobleem bij het 

sportpark oplost. 

 

Wethouder Klaasse zegt dat dit ook zal worden meegenomen in het onderzoek. Zowel 

honkbal als hockey zijn regionale sporten en dat betekent dat een team niet met het 

openbaar vervoer komt. Het aantal bewegingen is bij honkbal minder dan bij hockey. Er zijn 

bij Sportpark Middenmeer ook parkeermogelijkheden in de omgeving. 
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PvdA vindt het fantastisch dat het burgerinitiatief leidt tot discussie. 

 

Diemen Linksaf zegt dat de fractie niet tegen het burgerinitiatief is. 

 

PvdA verduidelijkt dat bij de fractie Herder enige spijt klonk van als dit burgerinitiatief er niet 

was geweest deze discussie niet dat plaatsgevonden. Sommige raadsleden vragen om 

creativiteit maar hun eigen creativiteit is zeer beperkt. 

Er wordt gesproken over twee driehoeken waar mogelijk ruimte is. Ooit is het natuurgebied 

geworden en de andere is in het bezit van een ontwikkelaar. Zou de gemeente niet 

uitgebreider moeten stilstaan bij de ontwikkeling van deze gebieden gezien het feit dat er zo 

weinig vrije ruimte is in Diemen? 

 

VVD wil dat iedereen die kan sporten dit ook kan. Kinderen die willen hockeyen kunnen dat 

niet en dat vraagt dus om een regionale benadering en niet het hanteren van de eigen 

gemeentegrenzen. De hockey zou ook heel graag op sportpark Middenmeer zijn plaats 

vinden maar helaas is dat niet mogelijk. 

 

Leefbaar Diemen begrijpt dat de ontwikkeling van de driehoek 6 miljoen gaat kosten en de 

fractie hoort graag van de wethouder hoe dat is berekend. Er moet ook een overzicht komen 

wat de overige plannen gaan kosten bij ontwikkeling. Dan kan ook worden gezien over 

hoeveel jaren ze goed kunnen worden gebruikt. 

 

GroenLinks vindt het jammer dat GroenLinks een van de weinige partijen is in de raad die 

nog echt waarde hecht aan de mooie stukjes groen in de omgeving. 

 

VVD geeft aan dat zij hier ook waarde aan hecht. 

 

GroenLinks zegt dat die fracties er dan ook aan zullen worden gehouden wanneer erover 

gestemd moet worden. Met de groei van Diemen is de gemeente op een punt gekomen dat 

er keuzes gemaakt moeten worden en het behoud van groen is voor GroenLinks daarin een 

hele belangrijke prioriteit. 

Dit is geen voorstel meer nu blijkt dat er binnen de honkbalvereniging geen draagvlak is voor 

het voorstel dat is gedaan. Waarom wordt het voorstel niet teruggetrokken zodat de 

wethouder met een beter voorstel kan komen? 

 

SP sluit zich aan bij deze oproep. In document 2 op pagina 1 werd gesproken over een 

acceptabele oplossing. Kan die zin nog steeds gehandhaafd worden? Vindt het college dat 

de voorgestelde oplossing nog steeds acceptabel is? 

 

PvdO constateert dat de wethouder nog een aantal andere oplossingen schetst zoals de 

Gaasperplas en derhalve moet het voorstel worden teruggetrokken. Het college moet 

verdergaan met het zoeken naar de beste oplossingen en die vervolgens naar de raad 

terugkoppelen. De wethouder blijft van mening dat de honkbalvereniging op een soepele 

manier moet landen in Sportpark Middenmeer maar ze is nog niet eens opgestegen want de 

vereniging zit in een prima onderhandelingspositie. Als je al ergens 30 of 40 jaar zit heb je 
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iets meer rechten opgebouwd dan degene die op de deur klopt en zegt van dit wil ik ook 

huren. 

Diemen Linksaf vindt een burgerinitiatief heel belangrijk. Ook groen is heel belangrijk. De 

brief over de zachte landing van de honkballers aan de overkant is voorbarig en er is te kort 

door de bocht geconcludeerd. Het voorstel moet worden teruggetrokken. 

 

Wethouder Klaasse blijft van mening dat de weilanddriehoek heel moeilijk gaat worden om 

daar in de komende jaren iets in te gaan veranderen. De spoordriehoek gaat ontzettend veel 

geld kosten. Daar moet ooit een investeerder komen die denkt daar enorm veel geld te gaan 

verdienen maar voor een middelbare school of een honkbalvereniging is de spoordriehoek 

volledig ongeschikt. Er ligt een motie om te kijken wat er allemaal kan op Spoorzicht. Dit is 

een ruimtelijke ordeningsvraagstuk en afgewacht moet worden wat daar uitkomt maar als je 

kijkt naar de natuurwaarden en naar efficiënte verdeling van sportfaciliteiten moet je 

misschien wel over de gemeentegrenzen heen kijken. Dan is dit de beste oplossing. 

Inmiddels moet vandaag worden geconstateerd dat het niet voor alle partijen meer een 

acceptabele oplossing is. De honkbalvereniging stond er 15 september niet negatief in maar 

zou nog de leden raadplegen. Daarom zijn die stappen gezet. Het is nog steeds de beste 

optie maar als zetels worden geteld moet dit in overweging worden genomen. 

Helaas moet dan worden geconstateerd dat hier niet meer uit wordt gekomen en dat 

betekent dat de heer Swaab voor niets is gekomen met zijn hockey initiatief. Dan zijn er 

andere alternatieven en dan moet je kijken of je hockey wel een eerlijke kans wilt geven en 

of honkbal dan op een andere plek moet komen. Dat wordt een hele moeilijke puzzel qua 

ruimte en geld terwijl het voorstel dat voorligt juist de puzzel op de juiste plaats had kunnen 

laten vallen. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het college zich nog zal beraden over het voorstel. 

Vervolgens schorst hij de vergadering. 

 

De voorzitter heropent de vergadering. 

 

4. Mededelingen portefeuillehouder 

 

De heer Boog meldt dat mevrouw Joyce Langenacker, PvdA-wethouder uit Haarlem, de 

nieuwe burgemeester van Ouder-Amstel wordt. 

 

5. Diemen doen we samen (visie op participatie, communicatie en initiatief) 

 

PvdO zegt dat het voor de raadsleden van belang is om de geheel nieuwe constellatie van 

overheidsparticipatie tot zich te nemen, dat de raad daarin mee moet groeien en zich een 

houding moet ontwikkelen die bijdraagt aan een goed resultaat. De verdere voorstellen 

worden afgewacht. 

 

D66 vindt het fantastisch dat deze stappen worden gemaakt. Het moet nog verder vorm 

krijgen. Meer burgerinitiatieven creëren ook meer discussie maar dat is alleen maar mooi. 

Het vraagt niet alleen van het college en de organisatie maar ook van de raad een andere 

opstelling, het is meer meedenken en meewerken en enthousiasmeren richting burgers. 
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Betekent meer overleg dat uitbreiding van het aantal fte’s kan worden verwacht? De raad 

moet meer de burgers enthousiasmeren. Misschien dient de raad een thema-avond te 

beleggen van als u het nou voor het zeggen zou hebben, wat zou u dan willen veranderen et 

cetera. Veel mensen weten nog niet dat het burgerinitiatief bestaat en denken meer van de 

overheid doet het voor ons en ze weten nog niet dat ze zelf ook een rol kunnen pakken in 

deze. 

 

SP constateert dat het ook de bedoeling is dat meer wordt verwacht dat burgers zelf het 

initiatief nemen en de raad zou daar wat meer waardering voor mogen opbrengen in plaats 

van dat de raad bepaalt wat er gebeurt. Als de burgers met initiatieven komen dient de raad 

die met een open mind tegemoet te treden. 

 

GroenLinks vindt de ambitie die uit het stuk spreekt goed. Het is een initiatief waarin al veel 

stappen zijn gezet en de gemeente is hier heel proactief en positief bezig. Hoe wordt ervoor 

gezorgd dat het maatschappelijk middenveld een beetje dezelfde houding heeft dat 

initiatieven vanuit de bewoners worden gewaardeerd maar de gemeente moet ook helder 

maken dat initiatieven vanuit het maatschappelijk middenveld welkom zijn. Het mag ook 

komen van instellingen en organisaties. Het zou mooi zijn als dit meer doorgroeit vanuit de 

gemeentelijke organisatie naar de organisaties waarmee wordt samengewerkt en op de 

agenda moet worden gehouden dat die verdere stap ook wordt gezet. 

In het stuk wordt een app genoemd die in 2017 gebruikt gaat worden. In de krant stond een 

artikel over een youme app. Dit is een app waardoor burgers mee kunnen denken over 

beleid en initiatieven op een meer interactieve manier. Wellicht komt de fractie hier op een 

later moment nog op terug. 

Het is prachtig als er een meetbaar resultaat is maar er moet ook worden gezocht naar 

andere manieren om te kijken of het werkt en laat het niet aankomen op een enkel 

instrument dat niet zo letterlijk meet wat er is gedaan. Er wordt gesproken over een 

koplopersgroep, mensen die nu al heel goed bezig zijn binnen de gemeente. Het is 

belangrijk dat de eerste ambtenaren waarmee de bewoners in aanmerking komen als zij op 

het gemeentehuis komen constateren dat iemand een idee heeft waarmee aan de slag zou 

kunnen worden gegaan of dat zij kunnen verwijzen naar iemand die er iets mee kan. Het is 

belangrijk dat de contactpersonen ondersteund worden om die houding uit te kunnen dragen. 

 

Leefbaar Diemen constateert dat in het staatje over de missie en visie steeds over ‘we’ wordt 

gesproken. Dan wordt ervan uitgegaan dat het gaat om alle ambtenaren en bestuurders in 

het gemeentehuis of is ‘we’ ook de burger van Diemen? Vaak wordt nog het begrip dorp 

gebruikt maar Diemen groeit als kool en er zijn nog weinig mensen die alle inwoners van 

Diemen kennen. Voor veel mensen betekent samen zijn dat men elkaar in de buurt of in een 

buurthuis ontmoet maar er zijn ook veel mensen die fulltime werken (in Holland Park vooral) 

en die moeten meer met Diemen zelf krijgen. Daarom is de vraag of de gemeente die groeit 

er evenveel actieve mensen bij krijgt. Heeft de gemeente zicht op hoeveel mensen er actief 

zijn in de verenigingen en clubs? Er kunnen immers wel veel dingen verzonden worden maar 

als het veel mensen onverschillig laat heeft dat niet zoveel zin. 

De burgers mogen een goed functionerende gemeentelijke dienstverlening verwachten want 

de gemeente is een monopolist. Hoe wordt de raadscommunicatie vormgegeven? De raad 

moet controleren en sturen en elke partij spreekt zijn eigen achterban aan en niet als raad. 
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Diemen Linksaf zegt dat het ook mogelijk is dat de achterban spontaan op de stoep komt bij 

een lid van de fractie. 

 

Leefbaar Diemen zou dat hartstikke goed vinden. 

 

VVD vindt dat juist omdat een gemeente in principe een monopolist is, het geweldig is dat in 

huis de houding aangenomen gaat worden dat in plaats van van binnen naar buiten van 

buiten naar binnen gekeken gaat worden en dat geprobeerd wordt om de kracht in de 

samenleving goed te benutten. 

 

Leefbaar Diemen heeft niet gezegd dat dit niet moet worden gedaan. Er zijn vragen gesteld 

bij het stuk en het belangrijkste is dat de gemeente goed de burgers bedient. 

 

VVD zegt dat het goed is dat die houding wordt aangenomen en dat begint met het front 

office. De kracht van de burgers gaat benut worden zodat iedereen er beter van wordt en dat 

vereist een cultuuromslag. Het is niet zo dat de tijd van top down sturing geheel achter ons 

ligt. Op papier wellicht maar in de praktijk onvoldoende maar de intenties zijn goed. Het is 

heel goed dat de ambitie op papier staat en dat de top down benadering van de gemeente 

weet wat goed voor u is wordt omgedraaid en dat juist gevraagd gaat worden aan de 

inwoners wat zij willen en graag zouden zien en dat daar in een vroeg stadium lering uit 

wordt getrokken. In Diemen Noord is gezien dat wanneer dit te laat wordt gedaan het enorm 

veel geld kost omdat dan het hele proces opnieuw moet. 

De inwoners zijn zo mondig dat je het in een vroeg stadium wel moet vragen en de social 

media vragen er ook om waardoor er in de communicatie op een andere manier gewerkt 

moet worden. Het is heel belangrijk dat de verwachtingen goed worden gemanaged, dat als 

burgers gaan participeren of een initiatief indienen in een vroeg stadium per onderwerp wordt 

gezegd wat ze kunnen verwachten, of ze mogen meedenken of meebeslissen enzovoort. 

 

GroenLinks noemt het voorbeeld van de hockey, dat in het begin duidelijk is aangegeven 

aan de initiatiefnemers dat er nog van alles geregeld en besloten moet worden maar er wordt 

nu ineens heel veel haast achter gezet en worden dan verwachtingen gewekt die niet waar 

kunnen worden gemaakt. Daarom is het ook belangrijk om het verwachtingsmanagement te 

blijven volgen. 

 

VVD wijst erop dat de wethouder heel goed heeft aangegeven dat tot gisteren het 

verwachtingsmanagement heel goed ging maar dat er ineens iets is gebeurd. In de 

gesprekken met de initiatiefnemers heeft de VVD ook aangegeven dat er nog geen velden 

zijn en dat moet worden gezocht naar locaties. 

Of er in de gemeente die groeit meer initiatieven komen moet worden afgewacht. Zeker als 

het speelt in de eigen omgeving komen de initiatieven wel en hopelijk weten de burgers dan 

de weg naar het gemeentehuis te vinden en daar doet het college nu juist zijn best voor. 

Dit is een goed stuk maar het reguliere communicatieplan mag niet worden vergeten met de 

opening van iets en de eigen berichten. Derhalve zou de VVD graag een compleet 

communicatieplan zien waar dit een onderdeel van is zodat de reguliere activiteiten hierdoor 

niet worden vergeten. Naar de update van het communicatieplan wordt uitgezien in het licht 

van dit project. 
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PvdA zegt dat de twee bijeenkomsten die zijn geweest recht hebben gedaan aan de slogan 

Diemen doen we samen. Zowel in de rol als raadslid maar ook als inwoner van Diemen is 

met de ambtenaren hieraan gewerkt. Er zijn veel mensen in de gemeente die welbespraakt 

zijn maar het is nu juist belangrijk om de mensen die wat minder mondig zijn of mensen die 

moeite hebben om de weg naar het gemeentehuis te vinden kunnen worden bewogen om 

mee te doen. Daarbij speelt dat de gemeente een grote diversiteit heeft en derhalve dient er 

met elkaar oog te zijn voor de diversiteit van meedoen door de mensen. Het is cruciaal dat 

de gemeente ervoor zorgt dat de mensen op de hoogte zijn van waar ze terecht kunnen met 

hun vragen of initiatieven. 

 

VVD is ook van mening dat dit belangrijk is. Is daarbij de indeling in groene, gele of blauwe 

mensen enzovoort voldoende om te bereiken wat de PvdA aanstipt of moet er wat meer 

gebeuren en dan zou de VVD dat ook graag terugzien in het communicatieplan. 

 

PvdA ziet de kleuren als een basis maar daarnaast is het verstandig om te kijken of iedereen 

op deze wijze wel kan worden gelabeld. 

 

Diemen Linksaf zegt dat als wordt gekeken naar de buren in Zuidoost het heel goed lukt om 

allerlei rangen en standen en geuren bij elkaar te voegen. Die mensen zijn uitstekend in 

staat om inspraak te hebben in hun gemeente. Wellicht kan aan Zuidoost een goed 

voorbeeld worden genomen. 

 

D66 merkt op dat de duiding met kleuren gaat over woonbehoeften en leefbehoeften. Het 

kan niet als een voorbeeld worden gezien voor Zuidoost waar allerlei kleuren samenleven. 

 

Diemen Linksaf stelt dit niet te hebben gezegd. Als je naar diversiteit kijkt zie je dat 

bijvoorbeeld burgers in Zuidoost heel goed in staat zijn om inspraak te hebben. Na de 

interessante avonden staat de fractie nu te trappelen dat het geleerde ook in uitvoer wordt 

gebracht. 

 

De heer Boog zegt dat het belangrijk is om nog na te denken over de rol van de raadsleden 

hierin. Een raadslid moet meegroeien in de ontwikkeling en erover nadenken welke rol kan 

worden gespeeld als het gaat om meer participatie en initiatieven vanuit de inwoners van 

Diemen. Er is ook intern heel veel in gang gezet door Koers op Initiatief. Het leeft nu heel 

breed in de organisatie en niet alleen bij de koplopersgroep. 

Er zijn incidenteel in de begroting wat extra middelen gereserveerd voor volgend jaar en het 

jaar daarna door € 50.000 ter beschikking te stellen om te investeren in deze ontwikkeling. 

Deels is het ook een efficiënte manier van werken om vroegtijdig met mensen om de tafel te 

gaan. Het vraagt echter wel wat van de organisatie en daarom het verzoek om extra 

middelen ter beschikking stellen. 

Een aantal organisaties die actief zijn in Diemen lopen nog niet voorop in deze ontwikkeling. 

Het is een cultuur in een organisatie en daar ligt nog wel een opgave. Het zou goed zijn als 

de raad een opdracht geeft aan het college om juist op dit terrein met de instellingen en 

organisaties het gesprek aan te gaan hoe zij ook een actieve bijdrage kunnen leveren aan 

deze ontwikkeling. 

De app die in het stuk wordt genoemd is een app waardoor burgers direct een melding 

kunnen doen als het gaat om een klacht over de openbare ruimte. Daarnaast wordt gewerkt 
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aan een persoonlijke internetpagina waardoor mensen die een melding hebben gedaan of 

een klacht hebben ingediend kunnen bijhouden hoe het staat met die klacht of brief. Er zijn 

veel mogelijkheden om inwoners digitaal te betrekken bij het beleid en in de komende tijd 

kan met elkaar worden gekeken of zoiets ook in Diemen mogelijk is. 

Geprobeerd is met de burgermonitor en het waarderingscijfer om het wat praktisch en 

meetbaar te maken maar het zou zonde zijn om het daar alleen maar van af te laten hangen 

en daarom wordt graag met de raad bekeken of er andere mogelijkheden zijn om die 

ontwikkelingen goed in beeld te krijgen en te meten. 

Het is belangrijk om de mensen die al heel actief zijn in de organisatie die rol van koploper te 

geven maar er wordt juist geprobeerd om het breder in de organisatie te brengen, 

bijvoorbeeld door de Koers op Initiatief week waar heel veel medewerkers aan mee hebben 

gedaan. Die gaat volgend jaar ook weer worden gehouden maar er wordt nu ook veel 

gebruik gemaakt van de gerichte training voor de medewerkers. Daar komen allerlei thema’s 

aan bod op het gebied van participatie, initiatief en communicatie en dan kunnen mensen 

wat uitzoeken dat voor hun werk van belang is. 

Het stuk is geschreven vanuit de gemeente, wat is de bijdrage van de gemeente in deze 

ontwikkelingen en zo moet ‘we’ worden gelezen maar het is uiteindelijk gericht op het samen 

doen. Inwoners zijn inderdaad heel erg gericht op eigen woonomgeving en veel initiatieven 

komen juist daaruit voort. Het gaat dan vaak om dingen concreet voor de buurt waar mensen 

elkaar willen ontmoeten en waar ook geïnvesteerd wordt in de openbare ruimte en in 

speelplekken. Zeker met de ontwikkeling van Holland Park is het niet vanzelfsprekend dat 

die mensen ook heel actief of betrokken zullen zijn bij de rest van Diemen en daarom moet 

er in de nieuwe wijken veel worden geïnvesteerd in de sociale samenhang en de verbinding 

met de gemeente en de rest van de gemeente. Veel mensen die van buiten komen zijn 

gericht op Amsterdam maar Diemen moet haar voorzieningen en verenigingsleven promoten 

naar de nieuwe inwoners. 

Er zijn heel veel initiatieven, verenigingen en vrijwilligerswerk. Een poging om dat inzichtelijk 

te krijgen is de participatiekaart. Dan kan worden gezien welke initiatieven er al zijn in de 

buurt maar dit wordt de komende tijd uitgebreid. Dit kan heel stimulerend werken op de 

burgers als ze zien hoeveel er al gebeurt in Diemen. 

Er moet niet alleen worden gekeken naar de nieuwe ontwikkelingen en de 

participatiegedachte maar er zijn ook nog de eigen producten die moeten worden geleverd 

en die basis moet op orde worden gehouden en zelfs worden versterkt. Derhalve zal in 

dienstverlening en communicatie de komende tijd nog flink moeten worden geïnvesteerd. 

De raad kan nooit als collectief communiceren over de inhoud want elke fractie heeft eigen 

standpunten en dat moet elke fractie op zijn eigen manier uitventen. Onder 

raadscommunicatie wordt verstaan dat wordt geprobeerd om de raad toegankelijk te houden 

en te maken voor burgers. Dat zij snel de raadsleden weten te vinden en weten waar de 

discussies over gaan, wat de voorstellen behelzen, hoe inspraak werkt, burgerinitiatieven 

promoten vanuit de raad enzovoort. Dit soort initiatieven wil spreker graag met de raad 

opbouwen. 

Een van de ideeën is om de kracht die er is in Diemen te benutten. Het afgelopen jaar 

gebeurt er steeds meer en als de gemeente dat ook laat zien en waardeert zal dat 

stimulerend werken en dat zal leiden tot meer initiatieven en betrokkenheid. Soms kan vanuit 

de verantwoordelijkheid die de gemeente heeft een top down benadering niet anders. Vaak 

is het de praktijk en moet het beter maar er worden belangrijke stappen met elkaar gemaakt 

en dit zijn echt uitzonderingen. Het is inderdaad belangrijk dat van tevoren kenbaar wordt 
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gemaakt wat van invloed is van de mensen die meespreken, dat de kaders duidelijk zijn of 

dat juist bepaalde kaders ter discussie worden gesteld naar aanleiding van een initiatief 

vanuit de bevolking. De gemeente moet hier open over zijn en de verwachtingen vanaf het 

begin goed managen. 

Het bewaken dat iedereen meedoet is een essentieel onderdeel van deze aanpak want niet 

mogen de mensen worden vergeten die niet zo makkelijk de weg vinden richting de 

gemeente of richting de buurt. Daarom is een initiatief als communitybuilding bij de Rode 

Kruislaan en bij De Beukenhorst zo ontzettend belangrijk. De mensen worden vooral in het 

begin gesteund maar er moet voor worden gezorgd dat zij zelf met ideeën komen en dingen 

organiseren. Soms hebben ze daar echter wel een handje bij nodig. Aanstaande dinsdag 

wordt in het college besproken hoe een aantal dingen die in gang zijn gezet op de Rode 

Kruislaan kunnen worden gefaciliteerd vanuit de gemeente, bijvoorbeeld door het 

beschikbaar stellen van ruimte of ondersteuning vanuit de SWD. Er is gelukkig een grote 

diversiteit in Diemen en dat moet worden gekoesterd. Soms komen er initiatieven op een 

natuurlijke wijze tot stand en dat moet vast worden gehouden. 

Afgelopen dinsdag was het deels een theoretische discussie maar er wordt al heel veel 

gedaan via Koers op Initiatief en bewonersinitiatieven en daar moet vooral mee worden 

doorgegaan. 

 

VVD vindt dat bij afspraak 4 moet komen te staan: “het college bespreekt deze vastgestelde 

visie met de verschillende adviesraden, met het maatschappelijk middenveld et cetera. 

 

De heer Boog zegt toe dat hij het maatschappelijk middenveld in deze afspraak opneemt. 

 

VVD merkt op dat de gemeente Wormerveer een participatieladder hanteert. Daarin staat 

duidelijk aangegeven wat de burgers kunnen verwachten bij welke mate van participatie. Het 

zou goed zijn als dit wordt uitgewerkt bij dit onderwerp want dan staat op papier hoe de 

participatie werkt en wat mensen kunnen verwachten. 

 

Mevrouw Polsbroek is van mening dat een participatieladder wordt gehanteerd in het kader 

van de bijstand. 

 

De heer Boog geeft aan dat de raad de participatieladder al heeft vastgesteld in de Nota 

burgerparticipatie in 2014. Door de ontwikkeling van de overheidsparticipatie is die wel deels 

achterhaald maar het model wordt intern gebruikt om na te denken over de mate van invloed 

en hoe dat qua verwachtingsmanagement richting betrokkene laat zien. 

 

VVD gaat het om speerpunt 2, namelijk wat de inwoners precies weten van de 

participatieladder. 

 

De heer Boog zegt dat dit goed aansluit bij zijn opmerking over raadscommunicatie, inspraak 

en toegankelijkheid. Dat kan met elkaar worden opgepakt om de toegankelijkheid te 

vergroten en om meer duidelijk te zijn over inspraak in Diemen. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 
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6. Mededelingen portefeuillehouder 

 

Er zijn geen mededelingen. 

 

7. Eerste wijziging Huisvestingsverordening 

 

GroenLinks vindt het goed dat hiermee kan worden ingespeeld op de nieuwe taken inzake 

de woningverdeling in de regio en op de nieuwe dingen die ontstaan in de maatschappij. Hoe 

gaat de gemeente om met al bestaande verhuur van particuliere woningen aan studenten? 

Als iemand zich na een short stay huurperiode zich toch in de regio wil vestigen, is die dan 

een nieuwe starter op de huurmarkt? Het college gaat nog nadere regelen opstellen. Wordt 

hier in één keer een overzicht van verstrekt aan de raad of gebeurt dit afzonderlijk? 

 

D66 heeft een vraag over hoofdstuk 2.4.4. Daar staan twee kolommen en die zijn gelabeld 

met voorkeursgroepen maar wat maakt het bijzonder dat je 55+ bent of 75+ in het urgent 

zijn? Vervolgens staat er ook nog in de kolom medische beperking maar 75-plussers zullen 

al vaak meer beperkingen hebben. Er gaat mee gewerkt worden aan experimentele 

bestemmingen na overleg op regionaal niveau. Is short stay ook zo’n experiment? Zou ook 

als experiment kunnen worden opgenomen dat bij de Rode Kruislaan een appartement wordt 

toegewezen als buurthuis? 

PvdO vraagt wat er voor mogelijkheden zijn in deze verordening om de Diemense 

woningzoekenden zo optimaal mogelijk te bedienen. 

 

PvdA vraagt of dit een vereenvoudiging is in de bestemmingsplanprocedures in de toekomst 

omdat daarin een onderscheid werd gemaakt tussen gewone en studentenwoningen. 

 

VVD zou uit de toelichting op artikel 3 de conclusie kunnen trekken dat het gaat om 

woningen onder de huurliberalisatiegrens. Uit de toelichting op artikel 7 zou de conclusie 

kunnen worden getrokken dat zonder vergunning een woning kan worden gesplitst. Ook daar 

is de vraag of dat wel klopt want ook dat ligt niet zo voor de hand. 

 

Leefbaar Diemen vraagt om een nadere toelichting op de short stay. Moeten deze mensen 

zich inschrijven bij de gemeente en maken ze dan aanspraak op huisvesting in Diemen? Is 

er voldoende capaciteit om dat ook goed te controleren? 

 

Wethouder Scholten zegt dat de vragen van D66 en de Partij van de Ouderen eigenlijk 

vanavond niet aan de orde zijn omdat die gaan over de al eerder vastgestelde 

huisvestingsverordening en niet over de wijzigingen daarin. Echter, met de woonvisie komen 

dat soort discussiepunten weer aan de orde. 

Er komen nog meer wijzigingen, waarschijnlijk allemaal voortvloeiend uit de woonvisie. De 

raad zal dan een volledig voorstel krijgen hoe de woonvisie landt in de 

huisvestingsverordening. Onderhavige wijziging is voorgetrokken omdat de raad al heeft 

vastgesteld wat met de campus kan gebeuren. Er is al verteld welke doelgroep het betreft 

maar dat moet nog een ondergrond in de verordening hebben en dat dient nu al voor de 

campus te worden geregeld. Er is niet de doelstelling om voor de rest van Diemen dingen te 

gaan veranderen. 
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Voor woningonttrekking is toestemming vereist maar woningonttrekking gebeurt in Diemen 

zelden. Het is afhankelijk van het betreffende bestemmingsplan of studenten samen een 

woning kunnen huren. Het gebeurt wel, in zijn algemeenheid met woningen die tijdelijk niet 

verhuurd of verkocht zijn, maar bij de woonvisie zal hierover met de raad in gesprek worden 

gegaan over hoe dit wordt geregeld. In de APV staat het een en ander over wat wel en niet 

mag met woningdelen en als het gaat om meer dan vier personen die niet tot één 

huishouden behoren. In principe kan er dus tegen worden opgetreden en veel vve’s kennen 

dergelijke bepalingen maar het is een beetje een rommeltje en op basis van de woonvisie 

zullen hierover meer regels komen in de huisvestingsverordening in plaats van in de 

bestemmingsplannen. De bestemmingsplanprocedure blijft hetzelfde maar om een 

bestemmingsplan te wijzigen om iets op het gebied van wonen te sturen is ingewikkeld en 

dat kan veel beter in de huisvestingsverordening worden gedaan. Die toevoeging zal dan 

plaatsvinden na de discussie over de woonvisie. 

Voor woningen tot € 711 geldt de Woningwet. Wat nu wordt beoogd is om short stay over de 

volle breedte te gaan organiseren. Als een particuliere verhuurder een woning voor € 1200 

per maand gedurende negen maanden verhuurd en na die periode vertrekt er iemand. Dat 

mag en geen enkele verordening staat dat in de weg. Er komen echter meer hybride vormen 

zoals mensen die voor vijf weken hun woning verhuren. Daarom is er een groeiende 

behoefte aan regelgeving maar vanuit de visie die de gemeente op het wonen gaat 

formuleren. 

Op het gebied van regelgeving is het nu een rommeltje. Als het overlast geeft kan de 

gemeente altijd ingrijpen en de behoefte is om delen te gaan reguleren maar het is ook aan 

de raad om te bepalen wat geregeld gaat worden. Wil de raad bijvoorbeeld voor woningen 

met een huur van € 1600 in de maand allerlei regels gaan vaststellen? 

Als bij short stay het huurcontract afloopt zijn het weer woningzoekenden. Voor woningen 

onder de geliberaliseerde grens geldt dat men moet zijn ingeschreven bij Woningnet en de 

inschrijfduur telt. Waar men intussen woont is sinds de wijzigingen van 1 januari 2016 niet 

meer relevant en mensen hebben er dus geen extra rechten door. Als dit voor iemand het 

hoofdverblijf is moet hij zich inschrijven en daar zal ook naar worden gekeken. Er komen 

overigens procedures tot de Raad van State voor wanneer het voor iemand een hoofdverblijf 

is. Daar zit een grijs gebied in en dat kan naar verwachting met de huisvestingsverordening 

niet worden opgelost. Bij meer van dit soort woningen is er ook wat meer capaciteit nodig 

voor inschrijvingen, uitschrijvingen, controle en dergelijke maar niet wordt verwacht dat het 

van dergelijke omvang is dat tot een gigantische uitbreiding moet worden besloten. De 

verhuurorganisatie doet echter al allerlei meldingen aan de gemeente en organiseert ook 

gezamenlijk de inschrijving als er sprake is van een flinke instroom van studenten. Het is dus 

wel werk maar het gemeentefonds voorziet daarin want de gemeente krijgt voor elke inwoner 

geld. 

 

VVD vraagt wat ongeveer de huur gaat worden van de short stay woningen en de woningen 

voor expats. 

 

Wethouder Scholten meldt dat de huren nog niet bekend zijn maar de gemeente gaat daar 

ook niet over. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 
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8. Voorbereidingsbesluit Bergwijkpark Zuid 

 

VVD is het eens met het college dat Bergwijkpark Zuid een hoogwaardig kantoorgebied moet 

blijven en niet voornamelijk een verblijfplaats voor toeristen. Derhalve bestaat er geen 

bezwaar tegen het nemen van het voorbereidingsbesluit. 

 

Leefbaar Diemen merkt op dat op pagina 150 van de programmabegroting twee objecten 

worden beschreven. Zijn dat dezelfde objecten als waar het raadsvoorstel over gaat? 

 

Wethouder Scholten zegt dat hij dat niet weet. 

 

Leefbaar Diemen constateert dat in de programmabegroting wordt gesproken over 170 

bedden die voor 2017 zijn gepland en in een ander hotel 300 bedden. In de raadsvoordracht 

wordt geschreven dat in het Diemerhof een hostel gevestigd is met 166 kamers en dat er 

nog ruimte is voor 34 extra kamers, maximaal 750 personen. Het is juridisch een beetje 

verwarrend om kamers, bedden en personen door elkaar te hutselen. Twee in een 

stapelbed, is dat dan twee of vier personen? Waarom praat het college niet over een 

maximaal aantal personen in een slaapgelegenheid met een minimumruimte voor een 

persoon? In de voorbereiding moet dus worden gekeken hoeveel personen maximaal in zo’n 

kamer kunnen en hoe groot de kamer dan is. 

Er staat een kaartje op de volgende pagina maar niet begrepen wordt om welke panden het 

gaat. Is het niet heel erg goedkoop om een euro per nacht voor toeristenbelasting te 

rekenen? 

 

PvdA zegt dat er alleen een voorbereidingsbesluit voorligt en dat de raad heeft afgesproken 

dat technische vragen van tevoren worden gesteld. 

 

De voorzitter verzoekt Leefbaar Diemen om voortaan technische vragen vooraf te stellen. 

 

Wethouder Scholten zegt dat in de begroting wordt gesproken over twee hotels en dit is er 

een van. De tweede zou in principe aan de Holland Park kant komen. Het college is niet van 

plan om het aantal bedden per kamer te gaan regelen omdat hiervoor geen aanleiding is. Bij 

de begroting kunnen voorstellen worden ingediend met betrekking tot de toeristenbelasting. 

Met dit voorstel wordt beoogd om de bestaande situatie even te bevriezen om even na te 

denken wat de gemeente verder wil. Er komt daar volgend jaar nog een pand leeg, namelijk 

van Generali. Dan zullen er ongetwijfeld partijen komen die vragen wat ze daar mogen en 

gaan ze wellicht nog initiatieven nemen tegen dingen in en dat wordt nu gestold. Via hostel is 

een keurige organisatie. Daar zitten relatief veel jongeren en het is geschikt om er beneden 

nog koffie of thee te gebruiken en er nog wat anders te eten. Het heeft ook een functie voor 

de kantorenwijk. Op zich is het echter nuttig om na te denken over het aantal mensen. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 

 

9. Sluiting 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 23.13 uur. 


